
ZÁPIS č. 4/2001 (116)
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 3. dubna 2001

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

Přítomni: viz presenční listina (celkem 18 senátorů)

Omluveni: Sekanina/FSI, Šimberová/FP, Dvořák/FaVU

Hosté: rektor Vrbka, kvestor Pěnčík, kancléřka Vanýsková

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT za rok 2000 a Výroční zprávy o hospodaření

VUT za rok 2000
3. Informace rektora a kvestora
4. Předložení aktualizace Dlouhodobého záměru VUT na rok 2002
5. Projednání hospodaření CDV za roky 1998, 1999 a 2000 (viz materiál rozeslaný dne 5. 3.

2001 E-mailem)
6. Projednávání změn vnitřních předpisů VUT (legislativní komise AS VUT)
∗ Změna Volebního a jednacího řádu AS VUT a Statutu VUT (viz Výtah ze zasedání AS

VUT zabývajících se VJŘ AS VUT v letech 1998 až 1999 rozeslaný dne 5. 3. 2001 E-
mailem)

∗ Vnitřní předpisy dalších součástí VUT (viz Analýza souladu vnitřních předpisů dalších
součástí VUT se Statutem VUT a zákonem o VŠ rozeslaná dne 5. 3. 2001 E-mailem)

7. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
8. Různé

Jednání zahájil předseda AS VUT Doc. Zbořil a přivítal všechny přítomné senátory i hosty.
V programu jednání AS VUT byly na žádost kancléřky Vanýskové vzájemně přesunuty  body
2) a 3) - viz původní program na pozvánce.

Na FP se ve dnech 9.-13. 3. 2001 uskutečnily doplňující volby do studentské komory AS
VUT místo Miroslava Padyšáka, který řádně ukončil své studium a přestal tak být členem
akademické obce FP. V těchto volbách byl zvolen student Jiří Jeřábek, který na dnešním
zasedání AS VUT podepsal slib a stal se tak právoplatným členem AS VUT.

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ad 2) Předložení Výroční zprávy o činnosti VUT za rok 2000
          a Výroční zprávy o hospodaření VUT za rok 2000
� Výroční zpráva o činnosti VUT za rok 2000
Úvodní komentář k Výroční zprávě o činnosti VUT za rok 2000 přednesl rektor Vrbka, který
shrnul nejdůležitější události, ke kterým v průběhu minulého roku na VUT došlo. Hovořil
zejména o přípravě vzniku nové Fakulty informačních technologií (FIT) a o změnách na
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stávající Fakultě elektrotechniky a informatiky (FEI → FEKT), o vzniku CEVAPO, jehož
činnost se stane v návaznosti na novelu VŠ zákona také zdrojem získávání dalších finančních
prostředků VUT, o integraci v oblasti tělesné výchovy a sportu (vznik CESA) a o přípravě
postupného zavedení třístupňového vzdělávání (Boloňská deklarace). Dále hovořil o zřízení
pracoviště informačních technologií firmy IBM, která vstoupí kapitálově do Technologického
parku v Brně a hodlá navázat úzké kontakty s absolventy VUT. Z toho důvodu považuje
vznik FIT za velmi prospěšný. V současné době se velmi zvýšil zájem studentů o studium na
FEI jako celku, domnívá se proto, že i FEKT bude mít dostatek studentů. Výuka matematiky
a fyziky bude pro obě fakulty zajišťována příslušnými ústavy na FEKT a bude proto nutné
zavést novou metodiku vzájemného financování výuky na úrovni celého VUT. Na závěr
rektor zhodnotil využívání Centra VUT, kde se konají konference nejrůznějšího charakteru,
kulturní a společenské akce, takže toto centrum se stává centrem aktivit v rámci celého Brna.

Kancléřka Vanýsková sdělila senátorům, že zpráva je zpracována prozatím v elektronické
podobě, je však třeba ještě upřesnit tři její malé části. Byla vypracována podle rámcové
osnovy stanovené MŠMT, které z předložených materiálů vysokých škol vypracovává
celkovou zprávu o vysokém školství v  ČR. Zpráva bude zkompletována a nejpozději do dvou
dnů rozeslána v elektronické podobě všem členům AS VUT (rozešle tajemnice Cardová).

� Výroční zpráva o hospodaření VUT za rok 2000
Kvestor Pěnčík sdělil, že dnes byla zkompletována Výroční zpráva o hospodaření VUT za rok
2000 a předal ji v tištěné podobě ve dvou vyhotoveních - předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi
a předsedovi SK AS VUT J. Švecovi. Po zasedání AS VUT bude elektronicky rozeslána všem
členům AS VUT (rozešle tajemnice Cardová).
Kvestor přednesl komentář ke zpracované zprávě, která obsahuje rozdělení hospodářského
výsledku a rozdělení fondů mezi VUT a UTB ve Zlíně dle návrhu schváleného AS VUT
v loňském roce. Dne 28. 4. 2001 končí UTB ve Zlíně smlouva o pojištění majetku (v rámci
pojištění majetku VUT včetně Zlína), a proto je nutné, aby do této doby byl zpracován
delimitační protokol a bylo provedeno účetní rozdělení obou škol.
Vzhledem k výše uvedeným skutečnostem, a také vzhledem k termínu předložení výroční
zprávy o hospodaření na MŠMT ČR do 15. 5. 2001, požádal kvestor o zkrácení předkládací
lhůty a o projednání zprávy na zasedání AS VUT před 28. 4. 2001.
Kvestor současně navrhl, aby zprávu nejprve projednala ekonomická komise AS VUT a aby
její stanovisko bylo podkladem pro následné projednání v AS VUT.  Senátoři s jeho návrhem
souhlasili, jednání EK AS VUT se uskuteční dne 17. dubna 2001 v 9:00 hodin v místnosti
kvestora.

Předseda AS Doc. Zbořil sdělil, že čtyřtýdenní předkládací lhůta se týká obou zpráv a navrhl
proto hlasovat o zkrácení předkládací lhůty ze 4 týdnů na 3 týdny současně pro obě tyto
zprávy - senátoři o tomto návrhu následně hlasovali.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty k projednání Výroční zprávy
o činnosti VUT za rok 2000 a Výroční zprávy o hospodaření VUT za rok 2000 ze 4 týdnů na
3 týdny. Jednání AS VUT se uskuteční dne 24. dubna 2001 v 10:00 hodin.
Hlasování:
Pro – 17 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
(1 senátor se vzdálil ze zasedání AS VUT)
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UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí se zkrácením předkládací lhůty k projednání Výroční zprávy
o činnosti VUT za rok 2000 a Výroční zprávy o hospodaření VUT za rok 2000 ze 4 týdnů na
3 týdny. Jednání AS VUT se uskuteční dne 24. 4. 2001 v 10:00 hodin.

Ad 3) Informace rektora a kvestora
� rektor Vrbka
� Byla zrušena obecně prospěšná společnost ESC (CDV), za tímto účelem se uskutečnila

dvě jednání její správní rady. První jednání nebylo usnášeníschopné, správní rada byla
následně doplněna o 2  členy za ty, kterým skončilo funkční období. Na druhém jednání
správní rada ESC právoplatně rozhodla o zrušení této společnosti. Tím však není dosud
celá záležitost ukončena, budou následovat ještě další kroky týkající se vypořádání
finančních náležitostí.
Dále rektor hovořil o novela VŠ zákona, která mj. rozšiřuje možnosti VŠ uskutečňovat
celoživotní vzdělávání.

� Dne 22. 3. 2001 se konala mimořádná valná hromada z. s. p. o. CESNET, kde byly
upraveny stanovy a zvolena nová dozorčí rada, jedním z členů dozorčí rady byl zvolen
kvestor  VUT Pěnčík.

� Ve dnech 29. - 30. 3. 2001 se uskutečnila evropská konference Salamanca 2001. Na tomto
setkání došlo na základě doporučení Evropské unie ke sloučení dvou evropských
organizací Association of European Universities (CRE) a Confederation of Rectors´
Conferences. Vznikla celoevropská organizace European University Association (EUA),
ve které mají svoje zastoupení všechny velké  evropské univerzity. Prezidentem byl
zvolen Prof. Froment z Francie, dále bylo zvoleno 8 členů vedení. Připravuje se materiál
pro setkání ministrů školství evropských států v květnu v Praze. Na přípravě materiálů pro
toto setkání se podílejí Doc. Münsterová (za RVŠ) a Prof. Ondráček. Po plenárních
zasedáních probíhala v Salamance jednání v 6 sekcích. Rektor Vrbka předá získaný
materiál v tištěné podobě Doc. Münsterové a předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi,
v případě zájmu bude všem členům AS VUT k dispozici na sekretariátu rektora.
Doc. Münsterová vznesla v této souvislosti dotaz na stanovisko zástupců EAU na
bakalářské studium, zda debata v tomto směru pokročila již tak daleko, že bude možné na
základě tohoto stanoviska připravovat studijní plány? Rektor odpověděl, že prozatím jsou
k dispozici pouze obecné materiály, které uvádějí jako podstatný důvod zavedení
bakalářského studia usnadnění mobility studentů. Jednoznačně bylo konstatováno, že
vzdělávání na bakalářské úrovni musí být spíše akademické, a to ucelené, což není
jednoduché zajistit.
Dále rektor hovořil o velmi aktivní asi 20ti členné studentské sekci EUA, která se
vyjadřovala k dokumentům týkajícím se výuky a vzdělávání, přijímala k nim svá
stanoviska a  byla velmi aktivní ve všech diskusních skupinách.

� kvestor Pěnčík
� Do příštího jednání AS VUT bude uzavřen audit hospodaření probíhající na VUT, zpráva

o výsledcích hodnocení bude předána ekonomické komisi AS VUT.
� Je zpracovávána vnitřní analýza hospodaření roku 2000, pracovní verze bude hotova do

konce dubna, v květnu bude předložena ekonomické komisi AS, AS VUT a fakultám.
� Úprava Směrnice kvestora "Vnitřní pravidla hospodaření" byla již dokončena. AS VUT

v loňském roce přijal usnesení, že vnitřní pravidla hospodaření nejsou předmětem jeho
schvalování, proto bude tato směrnice senátu předložena jen k vyjádření. Změna se týká
pouze odepisování dlouhodobého majetku VUT (technické a účetní záležitosti). Vzhledem
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k tomu, že směrnice má zpětnou platnost (od 1. 1. 2001), požádal kvestor o projednání co
nejdříve, aby mohla být co nejdříve podepsána (v EK AS VUT dne 17. 4. 2001, v AS
VUT dne 24. 4. 2001).

� Kvestor informoval o rozporu mezi VUT a VSK Technika, který se týká tenisových kurtů
na Kraví Hoře. Doufá, že celá záležitost bude co nejdříve vyřešena a provoz tenisových
kurtů bude bez dalších problémů zajištěn.
Členům AS VUT byly před zasedáním rozeslány informační materiály  o VSK VUT Brno
a letáčky o činnosti CESA. Doc. Mašek upozornil na chybně uvedené informace na
letáčku "SPORTing 2001", týkající VSK VUT a CESA VUT, které je třeba uvést do
souladu s podepsanou Dohodou o spolupráci mezi VUT a VSK VUT.

� V kolegiu rektora byla projednávána aktualizace Mzdového předpisu VUT. Členové KR
nedošli ke shodě s KOR, převážná většina děkanů fakult doporučila novelizovat Mzdový
předpis VUT (především tarifní tabulky) až k 1. 1. 2002 a přitom zvážit výplatu další
mzdy, kterou většina děkanů doporučila zrušit a prostředky vložit do zvýšení tarifů.
Vzhledem k tomu, že KOR má jiný názor, bylo vyhlášeno kolektivní vyjednávání, na
základě kterého je třeba dojít ke konsensu. Vzhledem k tomu, že mzdový předpis je
záležitostí hospodářského vedení VUT, odborové organizace a AS VUT, bylo navrženo
uskutečnění tripartitního jednání, na které každá z těchto složek bude delegovat své členy
- toto jednání by se mělo uskutečnit v co nejkratší době.
Členové AS VUT navrhli na tripartitní jednání následující zástupce: Doc. Podroužka,
RNDr. Kábelovou, Doc. Maška, Mgr. Božka. O tomto návrhu bylo hlasováno.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Návrh byl schválen.

UAS 2
Akademický senát VUT schválil jako své zástupce na tripartitní jednání o novelizaci
Mzdového předpisu VUT předsedu EK AS VUT Doc. Podroužka, RNDr. Kábelovou,
Doc. Maška a předsedu LK AS VUT Mgr. Božka.

� Součástí Dlouhodobého záměru VUT je návrh výpočtu financovaného počtu studentů pro
rok 2002 a pro dlouhodobé financování VUT - vychází z předpokladů jednotlivých fakult
(čísla předložená děkany fakult). Tabulka v elektronické formě bude rozeslána všem
členům AS VUT.

� Jednání Správní rady VUT se uskuteční dne 30. 4. 2001. Na tomto zasedání budou
projednávány zejména majetkové záležitosti VUT, s nimiž kvestor následně seznámil
přítomné senátory. Vzhledem k tomu, že dle zákona o VŠ se AS VUT vyjadřuje
k právním úkonům, které vyžadují souhlas správní rady, budou AS VUT předloženy
podkladové materiály. Tyto materiály projedná EK AS VUT na svém zasedání dne
17. 4. 2001 a AS VUT se k nim vyjádří na svém zasedání dne 24. 4. 2001. Připomínky
všech členů AS VUT je možno zasílat do pátku 13. 4. 2001 na adresu předsedy EK
Doc. Podroužka nebo tajemnice Cardové.

Ad 4) Předložení Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT na rok 2002
Členové AS VUT obdrželi na dnešním zasedání v tištěné formě návrh Dokumentu E -
Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT na rok 2002 (Pozn.: dokument A – Dlouhodobý
záměr VUT v Brně, dokument B – Aktualizace DZ pro rok 2001, dokument C – Investiční
program VUT do roku 2003 s výhledem do roku 2006, dokument D – Záměr na zřízení FIT
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VUT v Brně a související změny na FEI VUT v Brně). Komentář k předloženému návrhu
přednesl rektor Vrbka a vyjádřil se ke všem aktualizovaným kapitolám Dlouhodobého záměru
VUT. Návrh obsahuje zejména upřesnění:
� studijních programů a vzdělávání,
� celoživotního vzdělávání,
� informačních technologií,
� výzkumu a vývoje,
� mezinárodní spolupráce v oblasti vzdělávání,
� financování studentů,
� řízení a organizace VUT.
Dále rektor hovořil o aktualizaci Investičního programu VUT.

Vzhledem k tomu, že i pro tento důležitý dokument platí čtyřtýdenní předkládací lhůta, podal
Doc. Zbořil návrh na zkrácení této lhůty ze 4 na 3 týdny a aby tento dokument byl také
projednán na zasedání AS VUT dne 24. 4. 2001. O návrhu bylo hlasováno.
Hlasování:
Pro - 16 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
(Hlasování se nezúčastnili 2 zástupci studentů)

UAS 3
Akademický senát VUT schválil zkrácení předkládací lhůty pro návrh Dokumentu E -
Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT pro rok 2002 ze 4 týdnů na 3 týdny. Návrh bude
projednán na zasedání AS VUT dne 24. 4. 2001.

Předseda LK AS VUT Mgr. Božek přednesl svoje připomínky k předloženému návrhu:
� upozornil, že dokument musí být před projednáváním v AS VUT projednán ve Vědecké

radě VUT (§ 9, odst. 1, písm. i) zákona),
� dlouhodobé záměry fakult musí být v souladu s Dlouhodobým záměrem VUT a jeho

aktualizací,
� k aktualizaci kapitoly 4, odst. 4 - fakulta stanovuje, jaké studijní předměty budou obsahem

studijních programů fakult, proto je nemůže stanovit škola,
� kapitola 10, bod 1 c.) by se měl týkat pouze celoškolských studijních programů, ne

studijních programů fakult,
� kapitola 10, bod 5, připomínka stejná, jako předcházející - upravit na formu doporučující

(opět se jedná o studijní programy jednotlivých fakult).

Dále Mgr. Božek požádal členy AS VUT o velmi pečlivé zvážení kap. 4, odst. 2 týkající se
přípravy akreditace nadfakultního bakalářského studijního programu, vzhledem k tomu, že se
jedná o první studijní program tohoto typu na VUT.
Ing. Mohelník doporučil upravit formulaci v kapitole 4, odst. 3 - striktní stanovení změnit
pouze na doporučující formulaci.
Doc. Mašek sdělil, že souhlasí s výše uvedenými připomínkami, neboť by nemělo být
zasahováno do samosprávné působnosti fakult.

Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT - dokumenty D a E budou rozeslány všem členům
AS VUT v elektronické formě. Senátoři mohou zasílat připomínky k předložené aktualizaci
na adresu předsedy LK AS VUT Mgr. Božka nebo tajemnice Cardové do pátku 13. 4. 2001.
Dne 17. 4. 2001 v 9:00 hodin se uskuteční jednání legislativní komise AS VUT, která
k dokumentu E zaujme svoje stanovisko, aby mohl být projednán na zasedání AS VUT dne
24. 4. 2001. (Pozn.: Změna termínu LK AS VUT - uskuteční se v pátek 20. 4. 2001 v 8:30 h.)
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Ad 5) Projednání hospodaření CDV za roky 1998, 1999 a 2000
           (viz materiál rozeslaný dne 5. 3. 2001 E-mailem)
Předseda ekonomické komise AS VUT Doc. Podroužek seznámil přítomné senátory
s návrhem stanoviska přijatým na základě elektronické diskuse členů komise: "Z elektronické
konference EK AS VUT k hospodaření CDV za roky 1998 - 2000 vyplynulo, že členové
komise, ani členové AS VUT nemají k předloženému materiálu připomínek, požadují jen
informace o tom, který studijní program byl realizován v rámci vzdělávací činnosti (činnost
1000) a kdo hradil spotřebovanou energii objektu CDV".
Doc. Podroužek sdělil, že dle informace tajemnice Cardové podle Statutu CDV, čl. 1, bylo
CDV součástí VUT v Brně a organizačně bylo začleněno do struktury rektorátu pro přípravu
distančního vzdělávání a pro poskytování metodické a poradenské pomoci a servisních služeb
v oblasti DV. Dle čl. 4 uvedeného statutu  bylo CDV financováno ze získaných grantových
prostředků a v nezbytných případech z prostředků VUT. Hospodaření CDV muselo být
v souladu s pravidly hospodaření na VUT a s pravidly čerpání grantových prostředků.
Z informací o hospodaření CDV je zřejmé, že každým rokem obdrželo CDV z prostředků
VUT dotaci ve výši 100 tis. Kč.
Předseda AS VUT Doc. Zbořil konstatoval, že celkový objem prostředků CDV byl vždy
vyšší, než částka přidělovaná každoročně CDV z prostředků VUT v rámci rozdělení dotace.
Dle informací rektora se hospodaření CDV stále projednává a AS VUT bude ještě předloženo
konečné stanovisko vedení VUT.

Ad 6) Projednávání změn vnitřních předpisů VUT (legislativní komise AS VUT)
∗ Změna Volebního a jednacího řádu AS VUT a Statutu VUT

(viz Výtah ze zasedání AS VUT zabývajících se VJŘ AS VUT v letech 1998 až 1999
rozeslaný dne 5. 3. 2001 E mailem)

Členům AS VUT byly dne 5. 3. 2001 rozeslány E-mailem zápisy z jednání legislativní komise
AS VUT z 13. a 27. února 2001. Na obou těchto zasedáních se LK AS VUT zabývala
přípravou materiálu - Výtahu ze zasedání AS VUT zabývajících se Volebním a jednacím
řádem AS VUT v letech 1998 až 1999. Materiál byl zpracován v elektronické podobě - výběr
materiálů provedla Doc. Lhotáková, do elektronické podoby byl dopracován za pomoci
tajemnice Cardové a takto byl rozeslán všem členům AS VUT dne 5. 3. 2001.
Předseda LK Mgr. Božek stručně shrnul průběh jednání obou komisí. LK měla posoudit
možnosti jiného složení AS VUT z hlediska zastoupení jednotlivých fakult a nefakultních
pracovišť a pracovat na přípravě zpracování organizačních pokynů, na základě kterých by se
řídily příští volby do AS na fakultách. Mgr. Božek konstatoval, že při zpracování VJŘ AS
VUT byly senátem projednávány různé varianty složení AS VUT a bylo o nich vždy
hlasováno (paritní nebo proporcionální zastoupení fakult a různé další kombinace). Na
základě výsledků těchto jednání bylo schváleno složení AS VUT ve stávající podobě, výtah
ze zápisů o těchto jednáních podrobně vypovídá. LK AS VUT ke zpracovanému výtahu
nezaujala žádný závěr a předseda LK Mgr. Božek požádal AS VUT o vyjádření, jak dále
pokračovat.
Doc. Zbořil požádal senátory o sdělení svých názorů, zda doporučují ponechat složení AS
VUT ve stávajícím stavu, nebo zda uvažovat o různých variantách zastoupení. Připomněl
dopis předsedy AS FSI RNDr. Spousty ze dne 16. 10. 2000, který obsahoval náměty AS FSI
v souvislosti se zamýšlenou novelou vnitřních předpisů VUT. AS FSI navrhl zvážit možnost
kombinace paritního zastoupení fakult VUT v AS VUT se současným zastoupením výrazných
osobností z celé akademické obce VUT volených celou touto obcí (napříč fakultami).
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Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři zvažovali, zda pověří LK AS VUT
zpracováním možných variant a dopadů na jednotlivé fakulty a zda na základě těchto rozborů
budou znovu jednat o složení AS VUT. Po diskusi senátoři dospěli k závěru, že všechny
podrobné rozbory se již uskutečnily v rámci zpracování VJŘ AS VUT, a proto nepovažují za
nutné tyto rozbory opakovat. Z průběhu diskuse vyplynulo, že naprostá většina senátorů
souhlasí se současným složením AS VUT a že jakákoliv změna by mohla vyvolat velké
vnitřní rozpory s nepředvídatelnými důsledky. AS VUT konstatoval, že považuje současný
stav za zcela funkční a doporučil předsedovi senátu odpovědět v tomto smyslu na dopis
předsedy AS FSI. Dále bylo hlasováno o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT projednal dopis předsedy AS FSI RNDr. Spousty ze dne 16. 10. 2001
a po diskusi neshledal důvody pro změnu složení AS VUT.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Zdrželi se hlasování - 3 hlasy
Proti - 0 hlasů
(1 senátor odešel ze zasedání)

UAS 4
Akademický senát VUT projednal dopis předsedy AS FSI RNDr. Spousty ze dne 16. 10. 2001
a po diskusi neshledal důvody pro změnu složení AS VUT.

Následovala diskuse členů AS VUT o možných personálních změnách v AS VUT
v návaznosti na zřízení FIT a související změnu FEI na FEKT (o návrhu na zřízení FIT se
bude jednat před prázdninami, bude podmíněno souhlasem Akreditační komise ČR).
Legislativní komise AS VUT byla pověřena projednat různé možnosti řešení této záležitosti.

∗ Vnitřní předpisy dalších součástí VUT (viz Analýza souladu vnitřních předpisů dalších
součástí VUT se Statutem VUT a zákonem o VŠ rozeslaná dne 5. 3. 2001 E-mailem)

Výše uvedená analýza zpracovaná J. Švecem, byla rozeslána všem členům AS VUT dne
5. 3. 2001 E-mailem. Stručný komentář k tomuto materiálu přednesl J. Švec a požádal
senátory o svoje připomínky a postřehy. Pouze upozornil, že na KaM VUT neexistují žádné
platné vnitřní předpisy a CESA a CEVAPO mají jako svoje předpisy zpracovány jen
organizační řády. Mgr. Božek sdělil, že LK AS VUT navrhuje uvedené problémy řešit a na
základě toho doporučuje provést změnu ustanovení Statutu VUT. V rámci legislativní komise
má řešení problematiky vnitřních předpisů Kolejí a menz VUT v kompetenci J. Švec. Senátoři
konstatovali, že souhlasí se závěry předložené analýzy i s názorem LK AS VUT a je třeba,
aby různá opomenutí byla napravena. V následující diskusi byly shrnuty základní požadavky
týkající se doporučení vedení VUT, o kterých bylo hlasováno.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT doporučuje vedení VUT provést následující úpravu vnitřních
předpisů VUT:
� Zpracovat souhrn všech platných vnitřních předpisů a norem (čl. 6, odst. 3 Statutu VUT).
� Provést úpravu rozhodnutí rektora č. 14 a 15 týkající se zřízení CEVAPO a CESA (dle

§ 9, odst. 1 písm. a) zákona o VŠ rozhoduje o zřízení součástí VŠ akademický senát,
rektor by měl vydat pouze rozhodnutí týkající se hospodaření a organizační stránky
zřízené součásti).

� Zpracovat stanovy a organizační řád kolejí a menz VUT v Brně (čl. 6, odst. 4, písm. b)
Statutu VUT).

� Zpracovat organizační strukturu VUT (§ 17, odst. 2, písm. g) zákona).
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Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů
(2 senátoři odešli ze zasedání AS VUT)

UAS 5
Akademický senát VUT doporučuje vedení VUT provést následující úpravu vnitřních
předpisů VUT:
� Zpracovat souhrn všech platných vnitřních předpisů a norem (čl. 6, odst. 3 Statutu VUT).
� Provést úpravu rozhodnutí rektora č. 14 a 15 týkající se zřízení CEVAPO a CESA (dle §

9, odst. 1 písm. a) zákona o VŠ rozhoduje o zřízení součástí VŠ akademický senát, rektor
by měl vydat pouze rozhodnutí týkající se hospodaření a organizační stránky zřízené
součásti).

� Zpracovat stanovy a organizační řád kolejí a menz VUT v Brně (čl. 6, odst. 4, písm. b)
Statutu VUT).

� Zpracovat organizační strukturu VUT (§ 17, odst. 2, písm. g) zákona).

Dále byly členům AS VUT předány v tištěné podobě Zápis z jednání LK AS VUT ze dne
20. 3. 2001 a žádost předsedy AS Fakulty architektury VUT Ing. Hrubého o schválení změny
(doplňku) Statutu FA.
Návrh změny Statutu FA bude projednán legislativní komisí AS VUT dne 17. 4. 2001 (Pozn.:
viz výše uvedená změna termínu LK AS VUT na 20. 4. 2001), pro jeho projednávání AS VUT
dne 24. 4. 2001 bylo nutné zkrátit předkládací lhůtu. Proto AS VUT hlasoval o zkrácení
předkládací lhůty pro návrh na změnu Statutu FA ze 4 týdnů na 3 týdny.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti - 0 hlasů
Zdržel se hlasování - 0 hlasů

UAS 6
Akademický senát VUT schválil zkrácení předkládací lhůty pro návrh na změnu Statutu FA
ze 4 týdnů na 3 týdny.

Ad 7) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých škol
� Informaci z jednání 11. předsednictva RVŠ ze dne 22. 3. 2001 přednesla Doc.

Münsterová:
� V úvodu zasedání vystoupili představitelé MŠMT ČR - náměstek Doc. Průša, ředitelé

Ing. Beneš a Ing. Kopřiva.
� Novela zákona o vysokých školách - úvod přednesl předseda RVŠ Doc. Ježek.

V diskusi vystoupil náměstek Průša a ředitel Beneš doplnil výklad § 60, odst. 2 novely
zákona. Po diskusi předsednictvo přijalo k tomuto bodu usnesení, ve kterém pověřilo
užší předsednictvo RVŠ, aby zajistilo uspořádání semináře k problematice důsledku
novely zákona o vysokých školách v ekonomické praxi, který se uskuteční v první
polovině května.

� Státní informační politika ve vzdělávání – předseda pracovní komise pro státní
informační politiku RVŠ Doc. Koliba přednesl stručnou informaci k předloženému
písemnému materiálu - viz Alma mater:

      http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/11pSIP.htm.

http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/11pSIP.htm
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� Pravidla pro financování vysokých škol – komentář k předloženému písemnému
materiálu přednesl předseda ekonomické pracovní komise RVŠ Prof. Haasz - viz Alma
mater: http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/infek11p.htm.
Stanovisko RVŠ k pravidlům pro financování vysokých škol podpořila i ČKR, která je
doplnila o několik dalších bodů. V diskusi uváděli členové předsednictva některé
problémy, které mohou nastat s financováním v souvislosti s přijetím novely zákona
o VŠ.

� Zákoník práce a Zákon o ochraně osobních dat na vysokých školách - v zastoupení
omluveného předsedy LK RVŠ Doc. Mikule přednesl komentář k předloženému
písemnému materiálu Doc. Ježek - viz Alma mater:
http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/pracpom.htm).
Po krátké diskusi přijalo předsednictvo k tomuto bodu usnesení, ve kterém žádá
všechny vysoké školy o stanovisko k podnětům legislativní komise RVŠ ohledně
pracovněprávních poměrů akademických pracovníků a zveřejňování výsledků
zkoušek.

� Dohoda o spolupráci Rady vysokých škol a MŠMT - původně předpokládaný návrh
MŠMT ČR na financování činnosti RVŠ přímo ministerstvem nebyl schválen
ministrem. Vysoké školy budou financovat členské příspěvky za svoje zástupce v RVŠ
i nadále z vlastních prostředků, příspěvek na jednoho člena činí 4 740,- Kč. V tomto
smyslu bude zaslán rektorům VŠ dopis náměstka Průši.

� Zpráva o zasedání Vysokoškolského odborového svazu - písemnou zprávu o průběhu
XI. sjezdu VOS konaného v Praze dne 14. 2. 2001 předložila Doc. Münsterová, která
na sjezdu zastupovala RVŠ - viz Alma mater:
http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/vos.htm.
Průběh jednání stručně popsal místopředseda VOS RNDr. Dolanský.

� Úvahy o restrukturalizaci RVŠ v souvislosti se vznikem soukromých VŠ - byl podán
návrh na zřízení komor veřejných a soukromých VŠ a studentské komory RVŠ. Tento
návrh však nebyl přijat s nadšením a bylo konstatováno, že není šťastné řešení vytvořit
samostatnou komoru soukromých VŠ, neboť oba typy škol by měly mít rovné
podmínky. Ke konkrétním závěrům předsednictvo RVŠ nedospělo.

� Byla projednána Zpráva o činnosti Studentské komory Rady VŠ.
� V bodě "Různé" informoval Doc. Vlček o předání podkladů pro nominaci Prof. Mgr.

Josefa Pecáka, CSc. za kandidáta RVŠ do Rady České televize Poslanecké sněmovně
Parlamentu ČR a Doc. Münsterová informovala o závěrech posledního zasedání
Redakční rady Alma mater  (viz adresa:
http://rvs.upce.cz/novinky/redakrada/alma-zaznam4.htm)
Rovněž informovala předsednictvo o zasedání České asociace Římského klubu, jehož
se za RVŠ zúčastnila (viz adresa:
http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/rimskyklub.htm.)
Místopředseda RVŠ Prof. Bednář informoval o přípravě číselníků KKOV oborů,
kterým  by měly být obory roztříděny do skupin a zajištěna návaznost na mezinárodní
číselníky oborů.
V závěru zasedání informoval předseda Sdružení škol vyššího studia Ing. Karpíšek
o přípravě konference na téma "Vyšší odborné školy a neuniverzitní vysoké školy",
která se uskuteční ve dnech 10. - 11. 5. 2001.

Zápis z jednání 11. předsednictva RVŠ je uveden na adrese:
http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/predsed/zapisy/zaznam11p.htm

� Doc. Münsterová také informovala o jednání sněmu Akademie věd ČR, konaném dne
27. 3. 2001 v Národním domě v Praze na Vinohradech, kterého se zúčastnila s ostatními
volenými delegáty za RVŠ. Na tomto sjezdu skončilo funkční období dosavadního

http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/infek11p.htm
http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/pracpom.htm
http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/vos.htm
http://rvs.upce.cz/novinky/redakrada/alma-zaznam4.htm
http://rvs.upce.cz/nova/aktualni/materialy/predkladane/rimskyklub.htm
http://rvs.upce.cz/nova/stale/struktura/predsed/zapisy/zaznam11p.htm
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předsedy AV ČR Prof. Zahradníka, na jeho místo byla zvolena Doc. Illnerová. Byla
zvolena také nová akademická a vědecká rada AV ČR. Dále byly schváleny zprávy
o činnosti, zprávy o hospodaření a usnesení. Materiály jsou otištěny v Bulletinu AV ČR.

� Doc. Podroužek sdělil senátorům, že ekonomická komise AS VUT byla Radou VŠ
vyzvána doporučit jeden ze dvou navrhovaných způsobů pro výpočet financování
vzdělávací činnosti na VŠ v roce 2002 - buďto vycházet z referenčního počtu studentů
roku 2001 nebo skutečného počtu studentů 2001. Po dohodě s vedením VUT byla
ekonomické komisi RVŠ doporučena druhá varianta - za výchozí stav brát skutečný počet
studentů v roce 2001.

� Dále Doc. Podroužek informoval, že:
� členové RVŠ měli možnost se vyjádřit k návrhu vládního zákona o vědě a vývoji,
� reprezentativní komise jednala o změně podpory institucionálního výzkumu na

vysokých školách, bylo předloženo několik variant a o těchto variantách se dále jedná.

AD 8) Různé
� Předseda AS VUT Doc. Zbořil informoval senátory o zaslání odpovědi předsedovi AS

1. Lékařské fakulty UK v Praze Doc. Šonkovi, ve které jej informoval o stanovisku AS
VUT přijatém na zasedání dne 6. 3. 2001.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 24. dubna 2001
 v 10:00 hodin

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

                    Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                      předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


